
Zápis ke schůzi Akademického senátu PřF JU dne 3.3.2023 

Přítomni (bez titulů): Damián Dedecius, Libor Ekrt, Jan Hůda, David Kahoun, Petr Nguyen, Michaela 

Syrová, Milan Štech, Klára Švihovcová, Michaela Uhrová, Jan Zrzavý 

Nepřítomni (bez titulů): Petr Lunga, Ondřej Trtílek, Rudolf Vohnout 

Přítomní hosté (bez titulů): Veronika Macková, Hana Šantrůčková, František Vácha  

 

Předsedkyně senátu M. Syrová zahájila schůzi AS PřF JU, za přítomnosti usnášeníschopného počtu jeho 

členů (ze 13 přítomno 10 - 6 zaměstnanců, 4 studenti), zápisem ze schůze pověřila M. Uhrovou a dala 

slovo paní tajemnici V. Mackové, která představuje strukturu a tvorbu Rozpočtu JU na rozpracovaném 

rozpočtu pro rok 2023. Doplňující informace přidávají H. Šantrůčková, F. Vácha a P. Nguyen. Společně 

s rozpočtem probíhá informování senátorů o plánových rekonstrukcích budov PřF (budova O ZF), 

přesunech pracovišť mezi budovami (např. UAI z kolejí), o tvorbě nových seminárních místností 

(současná ubytovna v budově B) a o obnově vozového parku. Během diskuze došlo i na požadavek 

R. Vohnouta, který před schůzí písemně vyjádřil zájem o rozklíčování mzdové položky v rozpočtu na 

jednotlivé zdroje. Tento požadavek ostatní přítomní senátoři nesdíleli, proto se tím senát dále 

nezabýval. 

Během diskuze vyplynulo, že má paní tajemnice povinnost žádat o schválení změn v rozpočtu AS při 

částkách vyšších než 40tis. Kč. Vzhledem k tomu, že tato částka byla v minulosti odvozena od výše 

investic bylo navrženo hlasování o navýšení této částky na úroveň investic, tedy na 80 tis. Kč.   

M. Syrová dává hlasovat o: Navýšení částky, od které má paní tajemnice povinnost žádat souhlas AS 

PřF JU s rozpočtovou změnou nad schválený rozpočtový plán, na 80 tis. Kč.  

Návrh byl přijat. (Výsledky hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

Dále bylo navrženo J. Zrzavým, aby senát nehlasoval o projektech, které mají výši kofinancování 

pokrytou z vnořených úvazků institucionálních zaměstnanců fakulty, ale jen o projektech, kde výše 

kofinancované částky není takto vyvážena a fakulta tak dotuje projekty jednotlivých zaměstnanců.  

M. Syrová dává hlasovat o: Automatickém schvalování projektů s kofinancováním, kde je výše 

kofinancované částky pokryta vnořenými úvazky institucionálních zaměstnanců.  

Návrh nebyl přijat. (Výsledky hlasování: 4 pro, 6 proti, 0 se zdržel) 

Tímto byl ukončen bod jednání o rozpočtu PřF JU a paní tajemnice V. Macková a pan proděkan F. Vácha 

opustili jednání.  

Paní děkanka H. Šantrůčková představila věcný záměr nového studijního programu Aplikovaná 

informatika, který je společný pro PřF a EF JU. AS PřF JU souhlasí s věcným záměrem studijního 

programu Aplikovaná informatika a bez dalších připomínek tento záměr podporuje. Paní děkanka za 

podporu poděkovala a opustila zasedání AS.  

Senátoři uvítali, že byli informováni již o akreditačním záměru, a i do budoucna by raději dostávali 

k projednání záměry akreditací, nikoli až plné akreditace. Tento bod projedná M. Syrová s proděkanem 

zodpovědným za předkládání akreditací.  

M. Syrová dává hlasovat o souhlasu s hlasováními, která proběhla per rollam v období leden a únor 

2023. Tento návrh byl přijat. (Výsledky hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 



Zahájena debata k podnětům od Studentské komory AS PřF JU, představuje D. Dedecius:  

• Schvalování financování SGA projektů. – Senátoři vyjádřili nespokojenost s tím, že hlasují o 

projektech SGA na základě pořadníku obsahujícím konkrétní jména žadatelů o podporu. 

Problematika má dvě varianty řešení. Prvním řešením je hlasování jen o konkrétních 

navržených částkách, a ne o schvalování seznamu konkrétních už ohodnocených projektů. 

Druhým řešením jsou dvě nutné podmínky pro financování SGA projektů. První podmínka je 

paušální maximální částka, kterou by se financovali všechny SGA projekty. Druhá podmínka je 

nefinancování nekvalitních SGA projektů. První řešení předsedkyně AS předá komisi SGA. 

• Přijímací zkoušky do bakalářských oborů a plánované zveřejnění ukázkových otázek 

z přijímacích zkoušek – M. Syrová seznámila senátory s aktuálním vývojem této problematiky, 

kdy jsou testy vytvářeny a proděkan T. Hauer během března zveřejní typové otázky na 

webových stránkách PřF JU ve formě interaktivního dotazníku (tak, aby anonymně sbíral 

odpovědi).  

• Nepřehlednost nových webových stránek PřF JU, podněty na základě předchozí diskuse 

s proděkanem T. Hauerem – stále dochází ke kolizím se starými webovými stránkami při 

vyhledávání přes př. Google a k mizení dokumentů. Senátoři byli informováni, že T. Hauer 

plánuje vytvoření komise ke zlepšení webových stránek. 

• Instruktážní videa pro studenty k práci se STAGem na základě předchozí diskuse s proděkanem 

T. Hauerem. D. Dedecius i M. Syrová a další členové zaměstnanecké komory jsou zároveň i pro 

podobná instruktážní videa pro vyučující. Diskuse se zavedla i ke studentskému hodnocení 

výuky (SHV). Petr Lunga zajistí informovanost e-mailem vyučujících o začátku i konci SHV tak, 

aby vyučující věděli, že mohou reagovat na slovní komentáře studentů. 

• STAG neinformuje o blokových cvičení a představuje cvičení jako pravidelné. Je tak problém 

jak pro studenty při sestavování rozvrhu, tak s obsazeností místností, kdy po celý semestr je 

ve STAGu blokovaná místnost pro pravidelné cvičení, které ale neprobíhá. Dále zdůrazněna 

nutnost pro vyučující zveřejnit ve STAGU časový interval, kdy bloková cvičení budou v daném 

semestru probíhat. D. Kahoun zajistí zdůrazňující e-mail pro vyučující o problému blokových 

cvičení a exkurzí a o možnosti operativně upravovat informace ve STAGu (např. díky 

poznámkám u kurzů). 

• Studenti neví, že si mohou zapsat kurz diplomových prací v případě různých kateder 

a studijních oborů. Tím vznikají pochybnosti studentů různých oborů o tématech a školitelích 

svých diplomových prací. M. Syrová představí problém na vedení PřF JU. 

• Hvězdičky u předmětů, které studenti vidí při předzápisu ve STAGu, kterým nikdo nerozumí, 

co znamenají. Množství hvězdiček neodpovídá výsledkům předchozích SHV. P. Nguyen 

projedná tuto problematiku a informuje senátory. 

• Informování AS PřF JU o studentské schůzce (7. 3. 2023) ohledně reakreditace bakalářského 

programu Biologie. 

Do bodu Různé už žádné podněty nebyly. Proto bylo zasedání AS PřF JU ukončeno.  

 

Zápis provedla: M. Uhrová 

Zápis ověřila: M. Syrová, předsedkyně AS PřF JU 
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